
Zpráva poradce chovu za rok 2010 
 
V letošním roce se již narodilo přes sto vrhů BOC, myslím, že se dá očekávat ještě mírný 
nárůst oproti loňskému roku. 
Border kolie jsou bohužel stále módním plemenem, což sebou nese všechna negativa s tím 
spojená. 
Rozmach chovu border kolií bez PP – ve spojení se všemi zdravotními riziky týkající se chovu 
na zdravotně nevyšetřených jedincích, i rozmach chovu psů sice s PP, ale splňující jen 
základní podmínky chovnosti, krytí co nejblíže a naprosto bez rozmyslu. 
Ačkoli BOC momentálně prožívá boom, někteří chovatelé mají velké problémy své odchovy 
prodat, mnohdy pak  - i za směšnou cenu - prodají opravdu každému, kdo o štěně projeví 
zájem. A tak štěňata často končí jen jako psi na dvorku, pro které je jedinou aktivitou štěkání 
za plotem. 
Nabídka štěňat v současnosti převyšuje poptávku, proto by si měli chovatelé dobře 
rozmyslet, jestli mají podmínky pro to nejen nakrýt a odchovat vrh, ale i podmínky pro to, 
když jim několik psích dorostenců zůstane doma třeba i o pár měsíců déle. 
Poslední dobou se bohužel také vyskytlo i několik, u BOC v ČR „nových“ onemocnění. Jedná 
se o onemocnění očí a pohybového aparátu.   
Vím že např. RTG loktů a ramen (OCD) není povinné, ale jak již bylo psáno v posledním čísle 
BH, při provedení snímkování společně s RTG DKK se Vaše náklady zase o tolik nezvýší a Vy 
zjistíte jak na tom Váš pes je.  
Na závěr ještě upozorňuji všechny chovatele, že KL mají platnost 1 rok – to znamená, že o ně 
nemusíte žádat na poslední chvíli - těsně před krytím. 
A naopak, že všechny dokumenty týkající se vrhu se musí posílat co nejdříve (po krytí, po 
vrhu, po tetování, či čipování) a to doporučenou poštou. 
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